



號三第 卷一十第

行發日一月七年五十正大
回 四 年

目次

アメリカ發見前後の地圖地球儀とジバング(上).....	文學博士 石橋五郎
平安朝時代に於ける莊園の組織(上).....	文學士 川上多助
支那大運河の地理學的考察.....	文學士 藤田元春
リニクルゴス傳説とその文化史的意義(下).....	文學士 原隨園
江戸幕府の禁書政策(中).....	文學士 中村喜代三
足利義政の政治と女性(下).....	文學博士 三浦周行
新に發見されたカトリック教の宗論關係の二史料.....	文學博士 桑原隲藏
神誓裁判について(上).....	牧野信之助
西洋に於ける東洋の影響(特に中古期に於ける)(下).....	ゲオルク・ヤコブ著 文學士 宮崎市定抄譯
日本古建築研究の棗(十九).....	工學博士 天沼俊一

彙報
會報

京都帝國大學文學部

史學研究會

前 號 目 次

リュクルゴス傳説とその文化史的意義(上) 江戸幕府の禁書政策(上) 清朝の諸叛亂と支那叛亂の性質 足利義政の政治と女性(中) 日本海沿岸石器時代遺跡の地理學的考察(下) 西洋に於ける東洋の影響(特に中古期に於ける)(中) 日本古建築研究の棗(十八) 昨年の史學・考古學・地理學界	文學士 原 隨 園 文學士 中 村 喜 代 三 文學博士 矢 野 仁 一 文學博士 三 浦 周 行 文學士 小 牧 實 繁 文學士 宮 崎 市 定 抄 譯 工學博士 天 沼 俊 一
--	--

彙 報
會 報

會 告

本會々費本年度分**(金參圓)**未納の方は御手数ながら至急御納附相成候様致度猶振替口座御利用の方便宜に付右様御諒承相成度候

大正十五年七月

京都帝國大學文學部内

史 學 研 究 會

振替口座大阪一四五五六番

●會費領收報告

大正十六年度

服部 久雄(前半)

大正十三年度

渡部 求

大正十四年度

舟木益五郎 上村 治八 宇野米太郎 渡部 求

津金 史香 大谷 曆眞 田所 市太

大正十五年度

山本愿太郎 三上 義夫 吉井 太郎 大橋 金造

百濟 市郎 佐々木芳雄 藤波 大超 博多 久吉

渡部 求 小山 源次 黒上正一郎 大山 景敬

永田大二郎 鹿島圓次郎 吉崎 正治 太田熊太郎

室賀萬之助 野口 優徳 ホンソンビ・リチャド

松田 祐徳 田中 豊助 芝 文雄 伊藤 祐晃

浦上 宗衛 水野 清一 森 鹿三 篠田 周之

玉井 是博 椎名 英尙 甲崎 環 前川 輝彦

田中 懋徳 金井 郁二 服部 久雄(後半)

THE SHIRIN

(JOURNAL OF HISTORY)
(QUARTERLY)

Volume XI. Number 3.

July, 1926.

CONTENTS :

Articles :

- 'Chipangu' on Chartography in the period of American Discoveris. (Part I) Prof. G. Ishibashi.
Organization of the Shoëns (Manors) in the Heian Period T. Kawakami.
Grand Canal of China: A geographical Study. M. Fujita.
Tradition of Lycurgus, An Interpretation from the History of civilization. (Part II). Z. Hara.
The prohibition of the Publication and Sale of Books in the Tokugawa Era. (Part II). K. Nakamura.
The Influence of Court Ladies on the Politics of Shōgun Ashikaga Yoshimasa. (Part III). Prof. H. Miura.

Miscellanies :

- Two Documents, newly found, concerning the Rites-Controversy of Catholicism. Prof. S. Kuwabara.
Trial by Ordeal in ancient Japan. S. Makino.
'The Influence of the Orient on the Occident, Specially during the Middle Age.' by George Jacob. (Part III). I. Miyasaki.
A Guide to the Study of Historical Architecture in Japan (Part XIX). Pro. S. Amanuma.

Reviews and News.

PUBLISHED
BY

THE SHIGAKU-KENKYU-KWAI

(THE HISTORICAL SOCIETY)

THE KYOTO IMPERIAL UNIVERSITY.

JAPAN.